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Kommentarer til budget 2023 fra medarbejdersiden i SektorMED CPO 
 

Moderniseringsplan 

Medarbejdersiden i SektorMED CPO anerkender nødvendigheden af at tilpasse antallet af plejeboliger til 

det reelle behov, og dermed undgå unødvendige udgifter til tomgangshusleje drift mv. 

Dog er der konsekvenser vi gerne vil påpege, hvis forslagene vedtages: 

 

• Der er meget historik og mange følelser knyttet til de berørte centre, både for beboerne, lokal-

samfundene og personalet, og det vil opleves som et stort tab, hvis de lokale centre omdan-

nes/udfases. 

• Vi forventer et højt informationsniveau og tidlig inddragelse i processerne med genhusning af be-

boere og omplacering af personale. Mange personaler vil blive berørt af dette, og det er vigtigt at 

der bliver en god proces i forhold til jobsikkerhed og løn- og ansættelsesvilkår. 

• Vi forventer at personalet inddrages i byggeprocesser og genhusning. 

• Selv om man opretholder visitering af beboere til de berørte centre, må man forvente begrænset 

søgning af beboere. 

• Man må forvente at mulighederne for rekruttering og fastholdelse af faglært personale til de be-

rørte centre vanskeliggøres. Dette kan blive en udfordring i forhold til at opretholde fagligheden. 

• I stedet for at reducere antallet af centre med døgnpleje, kunne man i stedet lempe på kriterierne 

for visitering til ældrecenteret. Selv om man ikke opfylder de fysiske krav til en plads på et æld-

recenter, kan man som gammel godt have et ønske om den tryghed og det samvær man kan få 

på et ældrecenter. 

• I forhold til etablering af et privat ældrecenter i Støvring, så vi selvfølgelig helst at opgaven for-

blev på kommunale hænder, både af hensyn til kvalitet og faglighed. Det har vi ikke indflydelse 

på, men vi vil gerne påpege, at det bør tages med i beregningerne, at etablering af et fripleje-

hjem medfører udgifter for Rebild Kommune. 

• Vi bifalder, at Skørping Ældrecenter rives ned og genopbygges med tidssvarende boliger med 

døgnpleje. 

• Vi henstiller til, at det laves en realistisk tidsplan for processen, da det samlet er et stort antal 

beboere og personaler der skal omplaceres. 

 

 

Fremskaffelse af råderum 

SektorMED CPO påpeger, at de nævnte forslag til fremskaffelse af råderum alle vil opfattes som service-

forringelser. 

Dog ser vi behov for, at der kigges på dagscenterområdet, og tilbuddet optimeres. 

Ligeledes kan det give mening at kigge på klippekort der udelukkende bruges til rengøring. 

 

Godkendt på møde i SektorMED d. 31. august 2022 


